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Comerç La lluita contra la venda il·legal a la costa

Prop d’un centenar de per-
sones van recórrer ahir el
passeig de Santa Margari-
da, responent a la convo-
catòria dels comerciants i
de l’Ajuntament de mani-
festar-se contra la venda
il·legal i el top manta. “Hi
ha dies que hem comptat
fins a 230 venedors il·le-
gals a Roses; representa
un perjudici molt impor-
tant i no pot ser que no es
faci res contra aquesta si-
tuació”, deia Miquel Gota-
negra, president de l’asso-
ciació de comerciants de
Roses (Acor) i de l’Estació
Nàutica, les dues entitats
convocants. Una opinió
que compartia també Ri-
cardo Moraes, represen-
tant dels comerciants de
Santa Margarida. Moraes
va destacar el suport de to-
tes les forces polítiques a la
manifestació. “És una pro-
blemàtica que no només
afecta Roses i hem d’acon-
seguir una llei per resol-
dre-ho”, deia Moraes.

Impulsar una llei
El principal objectiu de la
manifestació era interpel-
lar el poder legislatiu per
aconseguir una llei que
permeti lluitar eficaçment
contra la venda il·legal. Per
això s’hi havien adherit el
govern municipal de Ro-
ses, encapçalat per l’alcal-
de, Carles Pàramo, i els re-
presentants dels grups de
l’oposició. “És una mani-
festació a favor de la poli-
cia i contra el top manta,
però la solució no depèn
només de la policia. Cal

Esteve Carrera
ROSES

LLEI  Els comerciants i l’Ajuntament van participar en una manifestació conjunta per reclamar un canvi legislatiu que els
permeti lluitar eficaçment contra la venda il·legal UNITAT Els grups municipals de l’oposició també es van adherir a la
reivindicació VEÏNS  Representants d’altres municipis de la comarca van ser presents per solidaritzar-se amb l’acte

Clam unitari contra el
‘top manta’ a Roses

aconseguir una llei que re-
conegui els perjudicis que
causa la venda il·legal, per-
què avui no tenim les eines
legals per lluitar-hi. Es
tracta de defensar el co-
merç i més concretament
en aquests moments el pe-
tit comerç”, deia Pàramo.

L’oposició municipal
també havia respost a la
convocatòria, sense aban-
donar, però, les seves di-
vergències amb el govern
municipal. “Ens adherim

als comerciants i fem pi-
nya amb el govern sobre
aquesta qüestió. Nosaltres
també ho vam intentar;
els ajuntaments tenim les
mans molt lligades, no és
només qüestió de policia”,
deia l’anterior alcaldessa,
Magda Casamitjana, man-
tenint, però, que “el tema
del mercat fracassat de
Santa Margarida no s’ha-
via portat bé i que el se-
guirien vigilant”. Suport
crític també de Francesc
Giner (GdP): “És un pro-
blema greu; cal que els de
dalt se n’adonin i per això
som aquí, però s’hauria
hagut d’obrir la participa-
ció a més comerciants in-
dependents i no limitar-se
a les entitats de sempre”,
deia Giner.

Alguns municipis veïns
també havien respost a la
invitació: Joan Figueres,
alcalde de Cadaqués, deia
que tot i que al seu munici-

La policia local de Roses va
destruir la primavera passa-
da quatre tones de material
comissat a venedors de top
manta que es van requisar
l’estiu del 2011 en els gairebé
250 comisos fets pels agents
rosincs, sobretot al passeig
marítim de Santa Margarida.
La majoria dels objectes que
es van destruir eren falsifica-
cions de primeres marques.
Hi havia samarretes, bosses
de mà, carteres, moneders,
cinturons, ulleres i rellotges,
entre altres articles de roba i
complements. A més del per-
judici econòmic que repre-

senta aquest volum de nego-
ci per al comerç tradicional,
la venda il·legal també és font
d’agressions i conflictes vio-
lents amb la policia local. Àn-
gel Tarrero, regidor de Segu-
retat a Roses, explicava que
la temporada turística pas-
sada hi va haver catorze
policies locals ferits en en-
frontaments amb els vene-
dors top manta. Segons el
regidor, s’observa un incre-
ment de l’agressivitat
d’aquests venedors envers la
policia pel fet que ara són ells
mateixos els propietaris de
les mercaderies.
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Greuge econòmic i conflictes violents amb la policia local

El 2011 es van requisar a Roses quatre tones de productes ■ ACN

La manifestació contra el ‘top
manta’ va recórrer part del passeig
de Santa Margarida ■ LL. SERRAT
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S’han arribat a
comptar fins a 230
venedors il·legals
en un dia a Roses
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n diferents rètols distribuïts estratègicament al
llarg de la penosa carretera N-II a les comarques
gironines hi apareix assenyalada la ciutat de Per-

pinyà. Curiosament, el nom de la població nord-cata-
lana hi apareix sempre en francès. Aquesta anomalia

lingüística ja fa temps que
perdura i, malgrat les queixes
diverses, Foment s’ha negat
sempre a retirar-la. La qües-
tió és que com és que havent-
hi un topònim en català per a
una ciutat veïna en tots sen-
tits s’utilitza el nom en fran-
cès? I més quan aquesta ciu-

tat, que es fa dir “la catalana”, fa servir habitualment
el topònim català. Francament, tenim la sensació que
des de Foment se’n riuen, de tot plegat, i demostren,
de passada, un menyspreu absolut per la nostra llen-
gua fent-ne servir una d’estrangera. El tema fa temps
que dura –interrogat l’anterior subdelegat, va tirar pi-
lotes fora diverses vegades. De l’actual, n’esperem al-
guna sensibilitat en aquest sentit? Vist el que hem
vist fins ara, diríem que no. O potser ens sorprendrà?

E
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L’APUNT

“Perpignan”

mriera@elpunt.cat
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“Com és que
ens dirigeixen
cap a Perpinyà
en francès?”

Miquel Riera
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GAT I GOS Lluís Puigbert

ESMORZARS: Carn a la brasa
***

Menú cap de setmana a 16 €
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pi encara no tenien aquest
problema, se solidaritzava
amb Roses. L’alcaldessa
de la Jonquera, en canvi,
Sònia Martínez, explicava
que coneix una situació si-
milar i que el seu municipi
sentia la mateixa impossi-
bilitat d’actuar per falta de
mitjans legals.

Que les dificultats per
posar fi a la venda il·legal
són ben reals ho demostra
el fet que, un cop dissolta
la manifestació, tots els
participants que van tor-
nar pel passeig en direcció
a Roses van haver de pas-
sar per davant de nombro-
sos venedors ambulants,
que a aquella hora ja ha-
vien obert la paradeta. ■
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Les frases

“Per al comerç
suposa un greu
perjudici
econòmic; no pot
continuar així”
Miquel Gotanegra
PRESIDENT D’ACOR

“Fem pinya
perquè ho hem
d’intentar entre
tots; no és només
tema de policia”
Magda Casamitjana
GRUP MUNICIPAL PSC

“És important
que hi hagi tots
els polítics; no és
un problema
únic de Roses”
Ricardo Moraes
COMERÇ DE STA. MARGARIDA

“A favor de la
policia i contra el
‘top manta’, i en
defensa del petit
comerç”
Carles Pàramo
ALCALDE DE ROSES

“Hi som perquè
és greu i a veure
si, entre tots, els
de dalt se
n’adonen”
Francesc Giner
GRUP MUNICIPAL GDP

No hi ha mal que per bé no
vingui, diu el tòpic. I així ha
passat a Roses. El marcat
caràcter unitari de la ma-
nifestació d’ahir és el final
feliç després d’unes setma-
nes d’acusacions i retrets
entre comerciants i Ajun-
tament per una banda, i
govern i oposició per l’al-
tra. Quinze dies enrere,
l’Ajuntament instal·lava i
inaugurava una trentena
de casetes al passeig marí-
tim de Santa Margarida.
Els comerciants del vol-
tant van posar el crit al cel
criticant que no se’ls havia
avisat i que les seves boti-
gues es buidaven per la
competència del nou mer-
cat. Si hi afegim que Afiter,
l’entitat que va organitzar
el mercat, és presidida pel
fill d’Ambrosio Martínez,
regidor de Fires, i que ell
mateix va ser vist venent
els seus productes en una
de les parades, ja tenim
tots els elements per en-
cendre els ànims. Els
grups d’oposició, PSC i
GdP, van carregar contra
el govern municipal, plan-
tejant incompatibilitats i

exigint responsabilitats.
El mercat es va suspendre
i les barraques quedaran
tancades per aquest estiu.
Carles Pàramo admet que
potser es van equivocar en
les formes però manté que
l’objectiu era precisament
ocupar l’espai per foragi-
tar-ne els venedors del top
manta. “Estava funcio-
nant –va dir també el regi-
dor de Seguretat, Àngel
Tarrero–, els il·legals que-
daven arraconats i els con-
trolàvem més fàcilment.”
Per calmar tothom, res mi-
llor que un enemic comú, i
això és precisament el que
va passar ahir: Roses ma-
nifestant la seva unió en
contra del top manta. ■

a L’intent frustrat d’instal·lar un mercat per substituir els
venedors il·legals va ser el detonant per a la manifestació

Esteve Carrera
ROSES

El mercat fallit de
Santa Margarida

Les casetes de Santa Margarida quedaran buides ■ E.C.
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L’ALT EMPORDÀ12

i una setmana.
Aquesta ha estat la
durada del mercat
d’artesania que

aquest estiu s’ha posat en mar-
xa al passeig marítim de Santa
Margarida. Feia mesos que s’a-
nunciava  i es preparava i, a
l’hora de la veritat, ha fet aigües
per tot arreu. Ni ha permés llui-
tar contra el top manta, ni ha
generat moviment comercial,
ha evidenciat problemes de co-
ordinació, ha deixat sospites
sobre la seva gestió i ha acon-
seguit emprenyar els comer-
ciants del poble, sobretot, els
de la marina residencial. Sense
cap mena de dubte, es mereix
un majúscul #etfelicitofill.

Que el mercat d’artesania fos
una bona iniciativa per lluitar
contra el top manta era discuti-
ble però tampoc es pot criticar
perquè no ha perdurat prou
per veure si arribaven els resul-
tats. Aquest aspecte seria l’únic
que no es pot denunciar per-
què ha faltat temps i, fins ara, la
lluita contra els venedors il·le-
gals que ha dut a terme el con-
sistori rosinc és notable. A par-

tir d’aquí... nyap rere nyap.
En primer lloc, el calendari.

Com es pot començar un mer-
cat d’aquest tipus la darrera
setmana de juliol? La justifica-
ció, com sempre, la típica can-
tarella de la lentitud de l’admi-
nistració pública. No em val. Fa
mesos que s’hi estava treba-
llant i quan hi ha pressa per
aprovar quelcom ja troben com
fer-ho.

I la gestió? Gairebé no ha
deixat ningú content. L’empre-
sa que ha dut a terme aquesta
feina, l’Associació de Fires Te-
màtiques de Roses, no ha actu-
at amb transparència i això, ja
se sap, dispara la rumorologia.
Que si les llicències s’han ator-
gat a dit, que si no s’ha tingut
en compte els comerciants lo-
cals que s’hi volien instal·lar,
que els productes escollits fe-
ien la competència als establi-
ments rosincs... Si a alguns d’a-
quests fets contrastables hi afe-
gim els rumors que es puguin
confirmar, caldrà demanar res-
ponsabilitats molt més seriosa-
ment als impulsors i gestors del
mercat. 

En definitiva, tard i mala-
ment. Es podria haver gestionat
pitjor? 

N

Dídac Moreno

UN NYAP DE

MERCAT

L’articulista qüestiona com
s’ha gestionat la posada en
funcionament del mercat
que havia de servir per
lluitar contra el top manta

«Que el mercat d’artesania fos
una bona iniciativa per lluitar
contra el top manta era
discutible però no ha perdurat
prou per veure resultats»

Cap a un centenar de persones
van protestar ahir a Roses recla-
mant un canvi a la llei que permeti
aturar el «top manta», que perju-
dica el comerç. L’Associació de
Comerciants de Roses, l’Estació
Nàutica i l’Ajuntament van fer una
passejada @ns a la bocana. Cinc
minuts abans de començar, però,
el passeig a Santa Margarida esta-
va ocupat per desenes de venedors
il·legals que a la presència dels
Mossos van fugir amb la merca-
deria cap a la platja. 

«El comerç amb la policia con-

tra la venda ambulant. Prou agres-
sions! Nova Llei», era el lema de la
pancarta de l’acte. Al darrere s’hi si-
tuaven una àmplia representació
política que encapçalava la pro-
testa. L’alcalde, Carles Pàramo, al-
tres regidors de l’Ajuntament, l’al-
caldessa de la Jonquera, Sònia
Martínez, el de Cadaqués, Joan Fi-
gueras, el president d’Acor i l’esta-
ció Nàutica, Miquel Gotanegra,
acompanyats del director dels ser-
veis territorials d’Interior a Girona,
Albert Ballesta, a banda de veïns
van recórrer un tram del passeig.
La protesta que inicialment s’ha-

via plantejat dels comerciants, @-
nalment es va convertir en una
unió d’Ajuntament, comerç i poli-
cia. L’alcalde, Carles Pàramo, va po-
sar de manifest que volen un can-
vi en les lleis que permeti treballar
per aturar una activitat que per-
judica el comerç de diferents po-
bles. Justament es va convidar al-
tres alcaldes. L’alcaldessa de la
Jonquera, Sònia Martínez, una de
les poblacions que des de fa més
anys lluita contra la venda ambu-
lant que se’ls concentra al Pertús,
va voler donar-hi suport perquè
«nosaltres també el patim, i es

tracta del mateix, cal una regula-
ció per llei que acabi amb aques-
ta problemàtica». 

La protesta va ser un recorregut
des del monument del Turista del
passeig marítim @ns a la bocana de
Santa Margarida. A la part central
s’hi situen les casetes que forma-
ven part del mercat que pretenia
ocupar el lloc dels venedors però
que la pressió del comerç va obli-
gar a suspendre. Ahir, a banda i
banda d’aquestes s’hi situaven
tranquil·lament desenes de vene-
dors il·legals amb tota mena d’ob-
jectes, des d’ulleres a bosses de mà.

A pocs metres, en un punt estra-
tègic amb visibilitat al passeig i als
carrers paral·lels s’hi situava una
persona controlant. A la presència
de dos agents dels Mossos moto-
ritzats, la persona va advertir rà-
pidament per telèfon els vene-
dors que van desmuntar les para-
des per situar-se amb la merca-
deria a la sorra, formant un grup,
i la resta, asseguts a peu del
 passeig. Aquestes maniobres ni
tan sols cridaven l’atenció dels
comerciants propers ni dels via-
nants perquè és habitual diària-
ment. 

ROSES | C.V.

Comerç i Ajuntament protesten i demanen
que es canviï la llei per aturar el «top manta»
Un centenar de persones van fer un recorregut pel passeig on ahir mateix hi havia desenes de venedors il·legals

�

D’esquerra a dreta, Joan Figueras, Carles Pàramo, Albert Ballesta, Miquel Gotanegra i Sònia Martínez.

CONXI MOLONS

Els venedors, cinc minuts abans de la protesta fugint de Mossos.

CONXI MOLONS

El lladre que dijous es va em-
portar una bossa de diners que
acabava de descarregar un furgó al
Bankinter de Figueres continua
sense aparèixer, tot i la recerca
policial per part de Mossos i Gu-
àrdia Urbana. Segons les primeres
investigacions, per un descuit els
diners es van deixar a la vista i el
lladre va agafar la bossa i va fugir. 

Un home de mitjana edat, entre
 i  anys, que haurien gravat les
càmeres de seguretat, és el res-
ponsable del furt i des dels dies
dels fets se l’està intentant identi-
@car i localitzar.  L’estrany robato-
ri es va produir a mig matí en un
lloc cèntric de Figueres i sense
que cap dels responsables, ni del
furgó ni del banc se n’adonés.
Des de l’empresa responsable del
furgó han volgut manifestar que el
robatori va passar quan ells ja ha-
vien marxat de l’entitat bancària.
El succés dels fets, però, encara
s’estan acabant d’investigar. 

FIGUERES | DdG

Continua sense
aparèixer el lladre
de la bossa del
furgó del Bankinter

La biblioteca de Roses ha estat
reconeguda pel Ministeri de cul-
tura amb un dels premis de la
darrera edició del Concurs Maria
Moliner pel programa «Lectura x
tothom». Es tracta d’un servei de
préstec a domicili per a les perso-
nes amb problemes de mobilitat o
que de forma temporal no poden
accedir a la biblioteca. 

El programa no només ofereix
el préstec a domicili sinó que tam-
bé permet tenir el servei de lectu-
ra en veu alta. Un equip de vuit vo-
luntaris permeten tirar endavant la
iniciativa en transportar el mate-
rial i llegir en veu alta a l’usuari que
ho requereix. El Ministeri de Cul-
tura ha guardonat el projecte amb
una dotació de dos-cents llibres,
un lot valorat en tres mil euros, tres
llibres electrònics i material divers
com punts de llibres o blocs de no-
tes. 

ROSES

| DdG

La biblioteca rep
un premi pel
servei de préstec
a domicili
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efenso una Catalunya en
què la vida quotidiana de
les persones sigui la priori-

tat, en què la realitat i la trans-
cendència puguin anar juntes, en
què la identitat sigui la suma de
persones lliures amb igualtat
d’oportunitats, per poder sentir-
nos orgullosos col·lectivament.

El president Mas diu que es-
tem davant d’una transició nacio-
nal. Potser sí. Però segur que
també en una transició cultural,
econòmica, social i mediambien-
tal. La meva persona s’associa
amb l’anomenat sector catalanis-
ta del PSC, i en alguns àmbits,
d’una pro socioconvergència, i
voldria argumentar el meu pen-
sament. Des de l’inici de la legis-
latura defenso –el mateix que de-
fensava quan era al govern–
acords de país en moments
d’emergència social, d’ampli
abast i amb qui governa: Conver-
gència i Unió. Després de 20 me-
sos del nou govern, em ratifico, i
continuo defensant que un acord
estratègic entre CiU i el PSC ha-
gués estat més útil que no pas la
tria feta per CiU amb el PP en la
major part dels temes fiscals,
econòmics i socials. I que el pacte
fiscal aprovat tindria encara més
valor si el PSC hagués estat en
tota la proposta.

Acords de país, amb un PSC
útil, que alhora lideri l’alternativa
a CiU des del catalanisme d’es-
querres. El catalanisme no és pa-
trimoni de ningú, però ha de tenir
adjectius ideològics. No puc re-
nunciar als valors del més pur
pensament socialdemòcrata.

Caldrà confrontar models, i és
aquí on voldria fer unes conside-
racions sobre quina podria ser
l’aportació del PSC. Els socialis-
tes catalans han estat, objectiva-
ment, útils en la dimensió local.
Cal veure el model de ciutat i po-
bles, des de Barcelona, Girona,
l’Hospitalet, Cornellà, Lleida, les
Preses, Cambrils o tants altres on
els governs municipals han estat
durant molts anys socialistes.
Considero que el PSC ha estat
útil al país durant vint-i-tres anys
de presidència de Pujol, fent opo-
sició constructiva, i el temps po-
sarà en valor els set anys de les
presidències de Maragall i de
Montilla per reconstruir la Catalu-
nya social dels 7,5 milions de per-
sones.

I ara el PSC, diuen, desconcer-
tat, desunit. El PSC està en pro-
cés de refundació per tornar a

D

servir, a representar, com ha fet
sempre, les classes populars i
mitjanes, els intel·lectuals i els
pagesos, les persones de llengua
i procedència, ara molt més di-
verses.

El PSC de Reventós i Triginer,
de Marta Mata i Maria Aurèlia
Campany, de Pasqual Maragall i
Manuela de Madre, de Joaquim
Nadal i Celestino Corbacho, de
Manel Bustos i Ernest Maragall...
Ara, de Carles Ferreira i de la
Wassima Saatdoum, joves de vint
anys estudiants socialistes de
Roses... S’està adaptant a una
societat convulsa, canviant, en
crisi, desconfiada de la política,
de les institucions i dels models
de partits actuals.

Catalunya no és una illa ni pot
aïllar-se del context internacional,
europeu i espanyol. El nou relat,
el projecte del PSC, ha de defen-
sar una Catalunya nació-ciutat,
amb un estat amb sobirania
compartida, enfront d’una idea
romàntica de nació-estat propi

dins l’Europa dels nacionalistes-
independentistes catalans o els
nacionalistes espanyols, igual per
Espanya, nació i estat únics.

Comparteixo i interpreto el
moviment creixent de Catalunya
lliure, però la independència cal-

drà contextualitzar-la. Defenso
una Catalunya amb màxima lli-
bertat dins un món interdepen-
dent. El nou estat ha de ser Euro-
pa, pendent des de la unió mone-
tària. En un horitzó a curt termini,
hauríem de votar el president i
govern d’una nova república eu-
ropea, així com el parlament le-
gislatiu; construir un poder judi-
cial i de defensa federals. Això
comportarà, i ja comporta, que
els estats com Espanya perdin

sobirania. Europa ha d’atorgar a
les nacions històriques, com Ca-
talunya, i a les euroregions, com
ara la Pirineus-Mediterrani, un
nou paper, un estatus especial.

Espanya, amb el govern del
PP, reacciona davant de la pèr-
dua de sobirania d’Estat recen-
tralitzant i negant les diferències i
el desequilibri de les balances fis-
cals a Catalunya. Davant, doncs,
d’un sentiment creixent d’una
Catalunya amb estat propi, Espa-
nya es mou en un sentit total-
ment contrari, i cada vegada més
de dretes, amb regressió de drets
socials i civils.

És aquí on el PSC, i espero que
el PSOE, ha de plantejar un canvi
evolutiu del model autonòmic
pactat durant la Transició. El País
Basc i Catalunya, i en menor me-
sura Galícia i Andalusia, tenen in-
terioritzat que són una nació i
que volen exercir d’estat. Aques-
ta nova Europa ha de fer que això
es resolgui. Una Espanya com a
mínim com Alemanya des del

punt de vista d’estructura fede-
ral, o millor confederal, com el
Canadà-Quebec o el Regne Unit-
Escòcia, però dins d’uns nous es-
tats units d’Europa, amb regions i
nacions fortes, lliures, interde-
pendents. Pobles i nacions i re-
gions fortes amb un model d’es-
tat de sobirania compartides.

El pacte fiscal pot ser un pri-
mer pas per a una relació de més
objectivitat i confiança entre Ca-
talunya i Espanya, però el que
convé és un nou relat Espanya-
Europa.

Però res té sentit ètic, almenys
per mi, en la discussió del nou
projecte nacional si la realitat
dels més de 600.000 desocu-
pats i de l’economia productiva,
la cohesió, el manteniment del
sistema públic d’educació, de sa-
lut, de pensions, de dependència
no són el nostre fer, el sentit diari.

Els projectes nacional i social
del PSC són indestriables. Si no,
deixarem de ser útils a un país
que hem ajudat a construir, a co-
sir, a servir des del pluralisme,
positivant-ne les diferències. I so-
bretot, el deixarem en mans de
polítiques conservadores a Cata-
lunya, Espanya i Europa, que mal-
metran el curs de trenta anys i
tindrem la primera generació
amb menys oportunitats que els
seus pares, abocats a la precarie-
tat o a l’emigració, i trencarem el
pacte de retorn social a les per-
sones grans que van viure la dic-
tadura i retrocedirem en la igual-
tat d’oportunitats de les dones. I
en aquest país creixeran les desi-
gualtats, la confrontació, la frac-
tura social.

El PSC ha de liderar una rege-
neració democràtica, amb un
partit obert, transversal, més pla-
ça que temple, amb reformes de
la llei electoral, amb llistes ober-
tes, primàries, copiant el model
dels partits demòcrates i una
agenda reformista de les admi-
nistracions que no malmeti la de-
mocràcia local.

Per això, a mi no em preocupa
aquest primer any aparentment
discordant del PSC si finalment
anem cap a l’objectiu de ser útils,
el pal de paller d’un ambiciós i
majoritari projecte catalanista i
d’esquerres a Catalunya.

Hi ha interessos múltiples, le-
gítims, però també tàctics; d’ocu-
par el buit que deixi el PSC i de-
pèn de nosaltres que no passi.
Regeneració democràtica, objec-
tiu nacional i social, que conside-
ro que han de ser les fites del
projecte socialista. Jo no puc ser
socialista sense ser catalanista,
ni formar part del catalanisme si
el seu sentit no està emparat pels
valors del socialisme democràtic,
de la socialdemocràcia.

MARINA GELI, diputada al Parlament
de Catalunya i exconsellera de Salut
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OPINIÓ

Els reptes de Catalunya i
del PSC. Per un PSC útil

Intervenció del primer secretari del PSC, Pere Navarro, en el consell nacional ■ EFE
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El pacte fiscal aprovat
tindria encara més valor
si el PSC hagués estat en
tota la proposta

Marina Geli
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El temps ens dóna
la raó
b Quan es va redactar el
projecte d’urbanització del
Pla de Bastons, a Sant Feliu
de Pallerols, l’Associació de
Veïns del barri ja vàrem avi-
sar l’equip de govern de CiU
a l’Ajuntament que el vèiem
massa desproporcionat, tot
i que la majoria de veïns de-
manaven l’arranjament
d’aquest sector. No vèiem la
necessitat d’incloure-hi el
sòl no consolidat (antics ter-
renys rústics), però interes-
sos immobiliaris el varen ti-
rar endavant amb l’augment
que això comportava. (Cost
total de més de 4 milions
d’euros).

Durant tot aquest temps,
tot i que el govern de CiU ho
nega, l’Associació de Veïns
ha hagut d’anar demanant
informació, tant a l’hora de
redactar el projecte (ens en
vàrem assabentar quan ja
estava fet), com durant el
desenvolupament de les
obres. Tot el procés s’ha fet
amb poca transparència, i
aquesta poca transparència
reafirma la sospita que te-
níem.

El grup Units per Sant Fe-
liu, actualment a l’oposició a
l’Ajuntament, ha presentat
una acta notarial a l’últim
ple, on fa constar una dife-
rència econòmica dels ele-
ments visibles (només
bancs i arbres) de més
10.000 euros en què el cer-
tificat pel tècnic és superior
a l’acta notarial.

Què més hi pot haver amb
el que no es veu? Si real-
ment s’ha certificat més
obra de la que s’ha fet, ens
tornaran diners als veïns?

El mal de tota aquesta his-
tòria és l’endeutament que
ha creat l’equip de govern
de CiU al nostre poble. S’ha
hagut de demanar un prés-
tec a l’Estat (en un primer
moment denegat) per sufra-
gar el deute que ha generat
aquesta urbanització, per un
import de més de 638.000
euros (més de 100 milions
de pessetes), en un poble

que té un pressupost ordi-
nari d’1.1.65.000 euros per a
any 2012, que provocarà un
augment dels impostos. De
moment ja han anunciat la
pujada de l’IBI: un 13% el
2012, un 4% el 2013 i el ma-
teix percentatge el 2014 i el
2015.

Esperem estar equivo-
cats, però de moment, a pa-
gar tot el poble per culpa
d’una molt mala gestió del
grup de CiU. Per desgràcia,
el temps ens està donant la
raó.
CARLES FONT VILA, president
de l’Associació de Veïns del Pla
de Bastons
Sant Feliu de Pallerols (Garrotxa)

El vot perdut
b Quan l’any 2006 els jerar-
ques del Partido Popular van
portar la llei orgànica de re-
forma de l’Estatut d’Autono-
mia de Catalunya –referen-
dada pels ciutadans– da-
vant el Tribunal Constitucio-
nal espanyol, caducat, el po-

lític espavilat i intel·ligent –a
Espanya, nació de nacions
constretes i amargades, fa
l’efecte que no n’hi ha gaires
o romanen amagats– ja va
veure que la dreta i la ultra-
dreta, els conservadors i els
ultraconservadors del nacio-
nalisme únic espanyol, se-
rien un greu problema per a
la convivència i el desenvo-
lupament normal de l’Estat
autonòmic i constitucional.
De fet, la història per testi-
moni, la dreta mai per mai
no ha sabut governar. I, si ho
ha fet, ha estat mitjançant
cops d’Estat que no tenen
perquè ser forçosament mi-
litars. Quan governa aques-
ta dreta autoritària tan es-
cassament autonòmica,
gens federal ni europea,
sempre acaba en desastre.
No deixen que hi hagi una
forta i exigent separació de
poders: legislatiu, executiu i
judicial.
ENRIC FIGUERAS
Palamós (Baix Empordà)

Un bon gironí, un
gran català i
millor sardanista
b Escric a títol pòstum
aquesta carta a l’amic Birba
perquè els gironins que no el
coneixien sàpiguen que se
sentia orgullós de ser gironí
i, a més a més, aquest ciuta-
dà era el més acèrrim defen-
sor de tot allò català i molt
especialment de la nostra
dansa, la sardana. Amic Bir-
ba, sàpigues que avui, dia 1
d’agost de 2012, la sardana
plora. Plora perquè un dels
seus defensors ens ha dei-
xat al compàs de la Cobla
Ciutat de Girona i de la sar-
dana Cel amunt. T’has enca-
minat on segur tu et merei-
xies i on des del primer mo-
ment que t’acullin s’adona-
ran d’allò bo d’aquest català
i on de ben segur els parla-
ràs de la cultura i de la dan-
sa que tu tant estimaves.
Aquest “cel amunt” on se-
gur que tu estaràs, ens que-
da molt lluny a nosaltres, a
tots els amics que has dei-
xat. En no saber si hi arriba-
rem, ens envaeix una gran
tristor per la teva absència,
però estem contents per un
tresor molt preuat que ens
has deixat, la teva llavor. La
llavor que germinarà aques-
ta terra que tu tant has esti-
mat i que assegurarà el re-
lleu. Sé que aquestes quatre
ratlles t’arribaran i el primer
que diràs és que no n’hi ha
per tant, però haig de dir-te
que de ben segur un dia et
posaràs molt content quan
des d’allà dalt vegis el somni
fet realitat. La teva terra, in-
dependent i lliure, i el res-
pecte que es tindrà per la
nostra cultura, la parla i, per
descomptat, per la teva esti-
mada sardana. Gironins,
pels qui no ho sabíeu i pels
qui no el coneixíeu, ens ha
deixat un home bo que esti-
mava Girona, la seva terra
Catalunya, i la nostra dansa,
la sardana. Amic Birba, res-
taràs sempre en els nostres
cors.
MIQUEL PI BONET
Salt (Gironès)

b Em vaig formar en un institut, a finals dels anys 70,
enmig de les vagues dels PNN (professors no numera-
ris), un director de Tudela que era falangista i treballa-
dors de la Seat que ens cridaven: “Estudiantes a la ca-
lle...” Eren èpoques de crisi i reconversió. En aquell
temps, més de set persones ja eren un grup subversiu i
els policies et podien demanar que els acompanyessis a
Jefatura per ben poca cosa, com ara dur un adhesiu a la
carpeta. A la Universitat vingueren els crits de: “Lliber-
tat, Amnistia i Estatut d’Autonomia” i, més tard, vam ha-
ver de cridar, córrer i rebre per la llibertat d’expressió,
per la normalització de la llengua i tota una llista més
que no cal recordar. Quan ja teníem el títol vam haver de
conquerir un sou digne i defensar els nostres llocs de
treball. Més endavant, lluitar per deixar de ser interins,
demanant que convoquessin les llargament reclamades
oposicions, i tornar a estudiar, i tornar a demostrar que
sabies fer aquella feina que ja feia més de vint anys que
feies. I ara resulta que sóc funcionària i, per tant, perta-
nyo a aquest grup de dropos, ganduls, pàries, lladres,
malversadors, estafadors, especuladors, etc., que han
portat aquest país a la ruïna. Però tant li fa, no em dono
per vençuda i al setembre, quan torni a començar el
curs, tornaré a lluitar i a cridar: “No és una crisi, és una
estafa.”

La lluita continua

MATI GELI. Roses (Alt Empordà)

Les cartes adreçades a la Bústia han de portar les dades personals dels seus autors: nom, cognoms, adreça, número de
telèfon i número de carnet d’identitat o passaport. Així mateix, cal que no superin les quinze línies o els vuit-cents
caràcters d’extensió. ELPUNTAVUI es reserva el dret de publicar-les i escurçar-les. No es publicaran cartes signades amb
pseudònim o amb inicials. Els textos s’han d’adreçar a bustia-girona@elpuntavui.cat

EL LECTOR ESCRIU

Sembla que els Jocs Olímpics no aca-
ben d’interessar prou els ciutadans an-
glesos. No ha costat gaire veure fotos
d’alguns actes on hi havia cadires bui-
des tot i que, tal com han remarcat
quasi tots els mitjans de comunicació,
hagi estat perquè eren els primers dies
dels Jocs i perquè o no quedaven entra-
des a les taquilles o perquè les que hi
quedaven valien un preu que la majo-
ria de les accions de la borsa fa anys
que no tenen. Per pal·liar, però, l’es-
càndol –així és com ho han qualificat
també molts d’aquells mitjans– de veu-
re tants seients buits, els del Comitè
Organitzador s’han afanyat a regalar
entrades entre, diguem-ne, col·lectius
propensos a viure de la bicoca. Ha es-
tat gràcies a aquesta iniciativa, doncs,
que, ara fa uns dies, vam poder veure
una foto on un grup de soldats angle-
sos seia en una renglera de files d’una
competició d’aquests Jocs, mentre una
gimnasta que probablement havia vin-
gut de l’est feia allò que les nostres
àvies en deien voltes marines. Hi havia
soldats que miraven al cel; altres, al
seu mòbil; pocs, a la pista. Ara, seria
molt senzill dir que és més fàcil, doncs,
que un soldat anglès pugui anar de
franc a veure una gimnasta que no pas
que una subnormal –la paraula és del
capellà– gallega pugui rebre la comu-
nió. “Si m’equivoco, m’he equivocat,
però no puc donar la comunió a una
persona que es va adormir i que ronca-
va durant la missa”, va dir per justifi-
car-se. No és el cas, però, d’aquells sol-
dats, perquè a les competicions de
gimnàstica la música tapa els ronquets
dels sons i perquè l’ús de la tecnologia
no és exclusiu del que actua. Jo ara em
demano, però, si encara queda algú
que s’arribi a empassar que els Jocs
Olímpics interessen tant com ens
diuen. Vint anys després dels de Barce-
lona, molts dels que hi vam anar po-
dríem testimoniar que no vam tenir
problemes per trobar entrades. Avui
en tindríem més, però seria per la ruï-
na econòmica de tots plegats i no dels
Jocs. Perquè els Jocs Olímpics, tal com
ja sabem, són i seran sempre un èxit.

Combregar
amb els Jocs

DE SET EN SET

Xavier
Cortadellas
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«S´ha tombat l´economia, però la cuina segueix 
treballant» JORDI VELASCO
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«S´ha tombat l´economia, però la cuina segueix 
treballant»
Dotze mesos després, cap a on avança El Bulli Foundation? El reconegut xef fa balanç en aquesta 
entrevista 

 13:25      
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Dotze mesos després, cap a on avança El Bulli 
Foundation? El xef de l'Hospitalet de Llobregat fa 
balanç en aquesta entrevista del que ha  
viscut en els darrers dotze mesos, explica en quina 
fase es troba el nou projecte que hi haurà a la cala 
Montjoi i repassa què va passar el 30 de juliol de 
2011, una jornada en la qual Adrià va reunir l'elit 
mundial de la gastronomia en un mateix espai per fer 
un homenatge al prestigiós restaurant i oferir un 
darrer servei abans de començar el projecte de la 
fundació.

ROBERT GÜELL Va sortir a les portades dels millors 
diaris internacionals, va obrir informatius de ràdio i 
diferents cadenes televisives van fer conexions en 
directe des de cala Montjoi. Durant el 30 de juliol de 
2011, Ferran Adrià va ser notícia arreu del món. El 
restaurant El Bulli tancava les portes. Al contrari del que poden pensar alguns, aquella va ser una jornada 
alegre pel xef de l'Hospitalet de Llobregat. Començava una nova etapa per aconseguir que el llegat de l'esperit 
que havia creat en els fogons es consolidés amb un nou projecte: El Bulli Foundation. Un any més tard, d'aquell 
dia clau pel futur de l'alta gastronomia Adrià passa revista als darrers dotze mesos per explicar en quina 
situació es troba la fundació, que ha d'entrar en funcionament el 2014.

El 30 de juliol va ser el primer aniversari del darrer servei del restaurant El Bulli. Ha passat ràpid o lent?

Sí, ha passat molt ràpid. Hem fet moltes coses. Per nosaltres tampoc ha estat molt diferent perquè cada any 
tancàvem sis mesos i el darrer vam tancar durant nou mesos. Per tant, no tenim aquesta sensació que passi 
alguna cosa diferent. La diferència és que ara estaríem fent plats i, en canvi, estem preparant El Bulli 
Foundation. Encara no tenim la sensació que sigui diferent, cosa que sí que passaria si fos així. Estem 
treballant pel futur, que és el que fèiem abans.

Aquell 30 de juliol va dir que l'endemà de la festa aniria a El Bulli a treballar. Encara que fos per recollir. 
Va ser així?

Sí. Realment va ser així. No hem parat de treballar. Aquest agost em quedo a treballar a Barcelona i en tot l'any 
no hem descansat. Vacances, vacances no n'hem fet. Només ens vam agafar cinc dies. Segurament l'any 
vinent serà més tranquil que aquest, perquè s'havia de posar tot en marxa, i llavors sí que intentarem fer una 
mica més de descans.

Ha passat suficient temps per fer un balanç del que va suposar El Bulli com a restaurant?

No, crec que ha passat poc temps per saber el que significa la transformació de restaurant a fundació. La 
qüestió és què significa, no que es tanqui. I amb un any és impossible saber-ho. De moment, el món no ha 
caigut, el que s'ha tombat és l'economia. El món de la cuina segueix treballant molt tot i la crisi.

Què va significar per a vostè reunir en un sol lloc els millors cuiners del món per acomiadar el 
restaurant?

Va ser una cosa molt maca. L'objectiu de l'últim dia era acabar molt bé El Bulli com a restaurant perquè la 
fundació començaria també molt bé. I així va ser.

En un any, quantes vegades ha tornat a cala Montjoi?

Molt poc. Però abans també passava. Una vegada, en sis mesos, només vaig tornar un cop. Normalment cada 
mes hi passava dos o tres dies.

Hi ha hagut algun moment que s'hagi penedit d'haver tancat el restaurant?

El que no puguis canviar, que no et preocupi. És el que hi ha i estem molt contents.

Resumeixi en poques paraules què ha fet en els darrers dotze mesos.

He estat viatjant per tot el món amb Telefónica per observar què està passant en l'àmbit social, econòmic i 
també en la gastronomia. Hem estat fent els set llibres que s'han fet aquest hivern sobre d'El Bulli. Hem acabat 
els projectes per a El Bulli Foundation, hem fet el concurs en les escoles de negocis per contextualitzar-la. Hem 
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1. L?Espanya de l?olotina Jennifer Pareja jugarà les 
semifinals

2. Ruïnes, brutícia i cendra, però a casa

3. El fenomen NIMBYNo al pati del darrere

4. Blanes s´entrega a la Verge del Vilar

5. Una guerra amb participació civil

6. Usain Bolt es converteix en llegenda

7. Mor la cantant Chavela Vargas als 93 anys

8. Torramadé creu que les diputacions tenen una visió àmplia 
del món local

9. La meitat dels camions que circulen per la N-II a Girona 
són de transport internacional

10. Sortir del foc per caure a les brases

 

ANUNCIOS GOOGLE

Restaurant D.O.Vic
Cuina de mercat, pica pica Menú de temporada, Maridatge 
www.restaurante-do-vic.com/

Patates artesanes La Deu
Venda on-line Servei a domicili  
www.patatesdeladeu.com

Restaurante Alfresco
Disfruta de la mejor cocina de Sitges en un espacio 
singular  
www.alfrescorestaurante.es

 

    NOTÍCIES

  Estiu
HEMEROTECA »   
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començat la Bullipèdia. Estem fent una aplicació per tauleta electrònica del llibre La comida de la familia i 
també vam fer la presentació d'aquest llibre per a tot el món. No hem parat.

Dels llocs que ha visitat, on ha trobat una cuina més innovadora?

Hi ha el que s'anomena "cuina emergent". Hi ha molts països d'aquests a Llatinoamèrica, a Dinamarca, etc. 
Parlem d'emergents en cuina, que a vegades també va lligat amb l'economia (com a Sud-amèrica) o no (com a 
Dinamarca, que ja és un país consolidat econòmicament. Són països que estan canviant la situació en el 
paradigma en el que es pensava que la cuina només es feia a Europa.

Què ha intentat transmetre als cuiners que ha conegut?

El Bulli és un esperit que significa honestedat, passió pel que es fa, llibertat, risc, compartir, etc. És simplement 
això el que he intentat transmetre.

Quin paper juga Telefónica en el projecte d'El Bulli Foundation?

És el parc tecnològic d'El Bulli Foundation. És vital. És fantàstic que Telefónica hi sigui i estem contents amb 
ells. Treballem molt fort amb ells.

Ha parlat del concurs d'idees. Què ha sorgit d'aquesta iniciativa?

Han presentat moltes idees. S'ha de tenir en compte que els grups són de les escoles més importants del món i 
que aportin el seu coneixement és genial. Ara ho estem analitzant i a partir d'aquí ja veurem.

De l'equip d'El Bulli, tots segueixen en el projecte de la fundació?

De la gent fixa, tots s'han quedat. Menys en Pol Perelló que ha obert un restaurant a Singapur. De fet, 
actualment seguim treballant.

I el Museu de Roses, com avança?

Primer hem de concretar la fundació i després ja veurem. D'alguna manera ja estem treballant perquè tenim 
diferents exposicions al món però ens volem centrar en la fundació. Ja es va parlar que el museu es farà a 
partir del 2016 o 2017 ja que no podem fer les dues coses a la vegada.

Unes recents declaracions seves van aixecar polseguera. Un gran projecte com Eurovegas és 
convenient en el context econòmic actual?

Això és parlar per parlar. Fins que no se sàpiga si es fa, no cal complicar-se la vida.

Un altre tema obert és el procés judicial que està previst que afronti el proper octubre?

És un tema particular. És un judici com n'hi ha mil. Això ja es va dir que no s'acceptava, però una demanda civil 
s'ha d'acceptar. Però això, a part que ja ho hem explicat, és un tema personal nostre que no té res a veure amb 
tot el que estem parlant.

Què farà demà? Farà alguna cosa especial per recordar la jornada de l'any passat?

No, seré a Londres i serà un dia com un altre.

Anuncios Google

MASIA Restaurant Muntanya
Cuina Catalana a la Brasa de Llenya Petit i Acollidor - Romàntic www.maslesfeixes.com

Casa León Ordino Vallnord
Restaurant Rústic Menú diari Brasa Especialitat graella carn i postres www.restaurantcasaleonordino.com

Ofertas de Vuelos
Vuelos desde 20€ ¡Date Prisa, Plazas Limitadas! www.eDreams.es

 

  ENVIAR PÁGINA »   IMPRIMIR PÁGINA »   AUMENTAR TEXTO »   REDUCIR TEXTO »
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Enllaços recomanats: Hoteles Baratos | Cta NARANJA de ING 3,5% TAE 4 meses Sin comisiones | DEPOSITOS Open 4% | Oscars | Premios Goya 

     Ir  
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• SOCIEDAD 

Alta tensión por el «top manta» 
Los manteras, que ahora son dueños de la mercancía, no dudan en encararse con las fuerzas 
del orden Los comerciantes piden más vigilancia ante esta actividad de venta ilegal 

Noélia Ramírez 

BARCELONA-En la última sema
na dos episodios han puesto en 
evidencia la necesidad de afrontar 
de caray con soluciones el longe
vo debate sobre el «top manta». El 
martes, cinco policías terminaron 
heridos (dos de ellos están de 
baja) después de que una redada 
contra la venta ambulante en el 
paseo marítimo de Calafell (Tarra
gona) se convirtiese en una bata
lla campal entre manteros y poli
cías locales. El viernes, en Roses 
(Girona), comerciantesyel propio 
Ayuntamiento se unieron en una 
manifestación que reclamaba un 
«cambio legislativo» para afrontar 
con seguridad la lucha contra la 
venta ilegal. Según informó el re
gidor de seguridad del municipio, 
la temporada pasada 14 agentes 
acabaronheridos tras enfrentarse 
a los manteros. 

La venta ilegal se ha agravado 
este año por dos motivos: los co
merciantes están más crispados 
con el «top manta» en un momen
to económico especialmente di
fícil, y los vendedores ilegales se 
han tomado mucho más agresi
vos porque ahora son los dueños 
de su mercancía, y se resisten 
mucho más antes de entregarla. 

Sólo en Cataluña, el «top man
ta» mueve cien millones al año y 

ALTA MOVILIDAD 
Los manteros se mueven de 
una población a otra si se 
persigue su actividad 

«ocupa» a 2.500 personas, según 
datos de la Confederación de 
Comercio. La venta ilegal se da, 
sobre todo, en los municipios tu
rísticos y en verano. Para frenarla, 
Salou, Cambrils, Calafell y El Ven-
drell-Comaruga se han adherido 
a la campaña «Estiremos de la 

manta», promovida por la CCC y 
la Direcció General de Comercio 
de la Generalitat. Arrancó a me
diados de julio en la Costa Dau-
rada y en Barcelona y pocó des
pués llegó a Girona. Se han entre
gado más de 40.000 dípticos, 

editados en catalán, cas
tellano, inglés, alemán, 
ruso y francés e italiano. 
Una información que 
trata de descubrir a la 
población la cara oculta 
de esta práctica, que in
cluye la explotación de 

personas y alimenta la economía 
sumergida. 

Los dípticos parecen no hacer 
efecto, al menos, así lo demostra
ron los centenares de turistas y 
transeúntes que sacaron su telé
fono móvil durante la redada de 
Calafell y gritaron consignas con-

MULTA 
DE 20.000 
EUROS POR 
COMPRAR 

personas 
trabajan ¡legalmente 
en Cataluña dentro 
del entramado de 
venta del «top 
manta» 

Calafell es uno de los municipios que 
más mano dura está teniendo contra la 
venta ilegal. Además de sumarse a la 
campaña informativa sobre los peligros y 
la cara oculta de esta práctica, a finales 
de mes pasado anunció que la presión 
policial aumentaría y que los comprado

res del «top manta» podrían enfrentarse a sanciones de hasta 
20.000 euros. El Consistorio no tiene ordenanza propia en este 
ámbito, así que ha decidido acogerse a la Ley de Comercio de 
la Generalitat. que contempla sanciones por ese importe. El 
Ayuntamiento quiso aclarar que los 20.000 euros de sanción 
se aplicarían en casos muy extremos y según el daño económi
co que cause el comprador y su reiteración. 

tra la Policía. «Es un tema que va 
a ser difícil de gestionar, estamos 
hablando de seres humanos, per
sonas en situaciones muy compli
cadas y siendo víctimas de explo
tación, pero a veces la gente de
fiende lo indefendible», explica 

MagíMateu, comerciante y presi
dente del Centro de Iniciativas y 
Turismo (C1T) de ElVendrell. «En 
ElVendrell la campaña de este año 
ha funcionado bien y la cosa está 
más controlada, pero ha provoca
do la estampida de los manteros 

millones 
mueve la venta 
ilegal al año, según 
la Confederación de 
Comercio de 
Cataluña 

Los comerciantes piden 
atajar el «top manta» de 
raíz persiguiendo a los 
jefes de las mafias 

hacia otros municipios, y en Ca
lafell es donde lo están pasando 
peor», apunta. 

Para Mateu, las redadas están 
poniendo en una situación «muy 
difícil» a la Policía, ya que «no es 
nada bueno para nadie, y espe
cialmente para municipios de 
turismo familiar y relajado», asis
tir auna pelea de «grandes dimen
siones». El presidente del CIT 
quiso loar la acción policial y lan
zar a los ciudadanos que «creen 
que están ayudando al mantero al 
comprarle mercancía» una nueva 
solución: «¿Por qué no les com
pran un bocadillo, o les invitan a 
comer en el bar?», dijo y añadió 
que «si realmente queremos erra
dicar esta lacra, deberíamos em
pezar a encarcelar a los jefes de 
estas bandas, millonarios en la 
sombra». 

El PP pide 
realizar 

reformas 
urgentes 

La Razón 

BARCELONA-E1 presidente del PP en el 
Ayuntamiento de Barcelona, Alberto 
Fernández, considera que es necesario 
endurecer las condenas contra los trileros, 
el «top manta» y los reincidentes, ya que 
considera que la última reforma del Código 
Penal permite que proliferen estas 
actividades. Fernández reclamó ayer nuevas 

«reformas legales para combatir con 
eficacia estas prácticas» y modificar así la 
última, aprobada hace casi dos años con el 
apoyo en el Congreso de CiU y el PSOE. 
El popular instó a «facilitar un cambio de 
criterio judicial», porque pese a que los 
trileros son detenidos por sus prácticas en la 
Rambla de Barcelona, después son puestos 
en libertad de manera inmediata porque no 
se aprecia engaño y sí un juego en lo que 

hacen. También apuntó que la última 
reforma despenalizó el «top manta», por lo 
que dejó de ser considerado un delito si el 
valor del material no supera los 400 euros. 
«Que sea una falta administrativa y no un 
delito ha permitido que prolifere», apuntó el 
popular en declaracines a Ep. A su juicio, «la 
iucha contra los reincidentes debe 
endurecerse», para que cumplan con la ley e 
ingresen en prisión. 

cujeda
Resaltado
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CONVOCATÒRIES

Convocatòria per a la concessió de subvencions
destinades 

a col·laborar en el transport adaptat de la ciutat
de Girona per a l’any 2012

Termini: 31 d’agost

Preinscripció Escola Bressol Devesa 
Curs 2012-2013

Termini: del 12 al 18 de setembre 

CURSOS I TALLERS

Places lliures: activitats aquàtiques i
fisicoesportives

Mes de setembre del 2012
Inscripcions: activitatsesports@ajgirona.cat

Inscripcions a l’Escola Municipal d’Art, curs
2012-2013

Fins al 9 de setembre
www.girona.cat/ccm

AGENDA

Visita dramatitzada “Coneix la història de
Girona. L’Institut Vell”

Demà i els dimarts 14, 21 i 28 d’agost, a les 22 h
Reserves: 972 222 229

Visita guiada “Botigues amb encant”
Dissabte 11 d’agost, a les 10 h

Reserves: 972 211 678

Visita guiada al refugi antiaeri del Jardí de la
Infància

Dissabte 18 d’agost, a les 19 h 
Reserves: 972 222 229

Visita guiada “Les llegendes de Girona”
Dissabte 18 d’agost, a les 20 h 

Reserves: 972 211 678

Itineraris per la ciutat: “Una atípica ruta per la
muralla”

Dijous 23 d’agost, a les 18 h
Reserves: 972 222 229

Exposició “Xavier Montsalvatge, compositor.
Centenari 1912-2012”
Fins al 2 de setembre

Sala d’exposicions del Museu d’Història de la Ciutat

Exposició “Cargol i branca”
Fins al 30 de setembre

Espai Contemporani del Museu d’Història de la
Ciutat

El grup figuerenc de rock
Dirty Jobs publicarà abans
de final d’any el seu primer
disc amb temes propis, del
qual ja ha fet un avança-
ment amb la cançó Bed
breaker, enregistrada als
estudis Music Lan d’Avi-
nyonet de Puigventós.
Aquest tema es pot escol-
tar a Youtube i també s’ha
inclòs en un CD autoedi-
tat, juntament amb deu
versions gravades en di-
recte, que el grup posa a la
venda en els seus con-
certs. Dirty Jobs són el
cantant escocès Gavin
Bradshaw, que ha tocat
amb Fullhouse, Blues Unit
i Hot Potatoes; el besa-
luenc Pere Cañada (baix i
veus), exmembre de Cen-
dra de Mai i encara amb
Top Secret, i els emporda-
nesos Sergi Serrano (gui-
tarra i veus) i Martí Rodrí-
guez, bateria com el seu
pare, Martín Rodríguez,
de Sangtraït i Los Guar-
dianes del Puente.

Fins ara Dirty Jobs s’ha-
via centrat sobretot en les
versions i no li ha faltat fei-
na: només al juliol van fer
22 concerts i aquest mes
tenen previst fer-ne vint.
Tot i això, la seva partici-
pació en el concurs Wol-
fest, que va tenir lloc l’any

passat a la sala barceloni-
na Razzmatazz, els va ani-
mar a fer temes propis.
“En tres setmanes vam fer
sis cançons..., i vam gua-
nyar.” Ara ja tenen onze
cançons en fase de prepro-
ducció, amb títols com ara
Painkiller, Devil sold my

soul i All day in bed, i un so
de rock clàssic –“Ens han
comparat amb Thin Liz-
zy–, però actualitzat. El 18
d’agost actuaran a les bar-
raques de Roses, i cada di-
lluns a l’estiu toquen a Els
Arcs d’Empuriabrava, de
nou a dotze de la nit. ■

Els figuerencs Dirty Jobs
preparen el seu primer
disc amb temes propis
a Aquesta banda de rock clàssic i contundent en anglès està tocant molt, amb
un repertori basat sobretot en versions, i aquest mes farà uns vint concerts

Xavier Castillón
FIGUERES

MÚSICA

En aquests moments tan difí-
cils per a molts ajuntaments,
Dirty Jobs proposen una al-
ternativa ideal per a festes
majors: com ja van fer re-
centment a les festes del
Carme d’Empuriabrava, a
canvi que l’Ajuntament els
cedís l’espai, el grup hi va
muntar el concert i la barra,
en col·laboració amb el bar El
Tronco. Hi van assistir unes
tres mil persones, i l’èxit de la
iniciativa va superar totes les
previsions dels músics.

130
versions té el grup figuerenc
en el seu repertori, que inclou
temes molt diversos: des d’El-
vis i Lady Gaga fins a AC/DC.

550
concerts  ha portat a terme
Dirty Jobs en els seus sis anys
d’història. El 2011 el grup va
arribar a fer 115 concerts.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Les xifres

Dirty Jobs ■ CASSÚ RETRATISTA

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Una proposta
ideal per a
ajuntaments

El cantautor escalenc Jo-
sep Tero presentarà avui
al festival Portalblau de
l’Escala les cançons del
seu proper disc, D’un ma-
teix port, que inclou diver-

ses adaptacions de poe-
mes escrits per dones al
llarg de la història. Aquest
concert tindrà lloc a la Mar
d’en Manassa (22.30 h, 15
euros) i hi haurà la col·la-
boració especial de Marina
Rossell. L’Ajuntament de
l’Escala ha decidit que el

50% de l’import de les en-
trades que es venguin
d’aquest concert es desti-
naran a les tasques de re-
cuperació de les zones
afectades pels últims in-
cendis a l’Alt Empordà.
Portalblau també s’ha afe-
git a la campanya solidària
en benefici de Marc Huer-
tas, un nen de 3 anys que
té un tumor cerebral, i ha
cedit als responsables de
la campanya Un somriure
per en Marc la gestió dels
gots retornables del bar
del festival, en què també
hi ha una guardiola. ■

Josep Tero presenta
avui ‘D’un mateix
port’ al Portalblau

MÚSICA

X. Castillón
L’ESCALA

Josep Tero ■ M. LLADÓ

cujeda
Resaltado
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